

## اعلان مبادرة الدراسة في جمهورية العراق

اسم المبادرة: ادرس في العراق 2024-2025

الجهة الراعية: وزارة التعليم العالي والبحث العلمي

تاريخ المبادرة: 2023

استناداً الى نص الهدف الرابع من اهداف التنمية المستدامة التي أطلقتها الأمم المتحدة حول ان التعليم حق لكل فرد في المجتمع، تدعو وزارة التعليم العالي والبحث العلمي العراقية الطلبة الدوليين المؤهلين الراغبين بمواصلة دراساتهم الجامعية والدراسات العليا في جمهورية العراق للتقديم إلى الجامعات والكليات والمؤسسات المتخصصة الخاصة والحكومية للعام الدراسي 2025/2024.

يهدف برنامج المنح الدراسية للدراسة في العراق إلى تشجيع التنوع الثقافي في البيئة الأكاديمية وتعزيز التفاهم والتعاون الدولي من خلال فئات المنح الدراسية الكاملة والنصفية والخاصة، والتي ستكون مغطاة بالكامل مع السكن والضمان الصحي لكل مواطني العالم وعلى مستوى الدراسات الأولية والعليا وفي كافة التخصصات.

تم عرض المبادرة على المجتمع الدولي والمنظمات الدولية ذات العلاقة في كل المحافل الدولية التي شارك بها العراق كما تم التنسيق مع منظمة اليونسكو والمفوضية السامية لشؤون اللاجئين وبرنامج الأغذية العالمي على عرض هذه الزمالات في البلدان الفقيرة والبلدان المتضررة بسبب الحروب والتهجير القسري، اذ تم منح الجمهورية العربية اليمنية 180 مقعداً واستقبال الطلبة الفلسطينيين والسودانيين وتكليف حالاتهم، كما تم منح المنظمة العربية للتربية والثقافة والعلوم 250 منئتين وخمسين منحة مغطاة بالكامل و250 منئتين وخمسين منحة نصف مغطاة.

هذا وتلقت وزارة التعليم العالي والبحث العلمي العراقية طلبات من 91 دولة بواقع 7497 سبعة آلاف وأربعمئة وسبعة وتسعين طالباً من كلا الجنسين.

لمزيد من المعلومات ومعرفة كيفية التقديم يرجى زيارة الموقع الالكتروني

<https://studyiniraq.scrd-gate.gov.iq/home>

## **Announcement of the Initiative of Study at the Republic of Iraq**

**Initiative Name:** Study in Iraq 2024-2025

**Sponsor:** Ministry of Higher Education and Scientific Research

**Initiative Date:** 2023

Based on the fourth goal of the Sustainable Development Goals launched by the United Nations that education is a right for every individual in the society, the Iraqi Ministry of Higher Education and Scientific Research invites qualified international students wishing to complete their undergraduate and postgraduate studies at the Republic of Iraq to apply for private and governmental universities, colleges and specialized institutions for the academic year 2024/2025.

The scholarship program for studying in Iraq aims to encourage cultural diversity in the academic environment and promote international understanding and cooperation through full, half and special scholarship categories, which will be fully covered with housing and health insurance for all foreign citizens at undergraduate and postgraduate levels and in all specialisations.

The initiative was presented to the international community and relevant international organizations in all international forums by which Iraq has participated. Coordination was also made with UNESCO, the UNHCR, and the World Food Program to advertise for these fellowships in poor countries and area affected by wars and forced displacement. The Republic of Yemen was granted 180 seats and Palestinian and Sudanese students were also accepted within this

programme. The Arab League Educational, Cultural and Scientific Organization was granted 250 fully covered scholarships and 250 half-covered scholarships.

The Iraqi Ministry of Higher Education and Scientific Research has received applications from 91 countries, totalling 7,497 students of both genders.

For more information and how to apply, please visit the website:

<https://studyiniraq.scrd-gate.gov.iq/home>